
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr LVI/2022 

LVI sesja w dniu 28 stycznia 2022 r. 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady LVI sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 13:30  Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, Wójta Gminy Henryka Nosowskiego, 

Kierownika Referatu RGK Pana Piotra Grelę oraz wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas  

3. Mariusz Mirecki 

4. Maria Deja  

5. Maria Gajewska  

6. Wiesława Kaczyńska  

7. Sylwester Różycki  

8. Adam Stańczyk  

9. Ewelina Suligowska 

10. Katarzyna Taras  

11. Monika Wiecheć  

12. Artur Zasada  

13. Bogdan Zdon  

Nieobecni (1)  

1. Małgorzata Burek  

2. Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 13 radnych, co stanowi 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  p. Milenę Szymańską. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia porządku 

obrad.  

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad.  



Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek, Mariusz Wojcieszak, 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokoły z obrad poprzednich sesji.  

 Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z obrad LIV sesji z dnia 10 grudnia 2021 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że protokół  z LIV sesji został przyjęty. 

 

 Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LV sesji z dnia 30 grudnia 2021 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon  



NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że protokół  z LV sesji został przyjęty. 

 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące pisma: 

- petycja Radnego Bogdana Zdona w sprawie budowy sali gimnastycznej przy Publicznej 

Szkole Podstawowej w Ciepłej i Publicznej Szkole Podstawowej w Guzowie – do wiadomości; 

- opinia na temat projektu uchwały w sprawie skargi mieszkańców Wałsnowa dot. dębu w 

Wałsnowie; 

- odpowiedź Wójta Gminy na wniosek Rady w sprawie zorganizowania spotkania 

informacyjnej z beneficjentami programu OZE; 

- pismo Radnego Artura Zasady w sprawie przekazania działek dla sołectwa – do wiadomości; 

- podanie w sprawie punktu przetrzymań dla bezpańskich psów w Orońsku; 

- odpowiedź na wnioski Radnego Karola Białasa dot. sołectwa Krogulcza Sucha i Krogulcza 

Mokra; 

- projekt uchwały  w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów w Orońsku oraz nadania jej 

statutu. Projekt uchwały wraz z pismem przedekretowano do Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Sportu. 

- wniosek mieszkańca Pana Pawła Piasty o zabranie głosu podczas dzisiejszej sesji.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Pana Pawła Piasty w sprawie zabrania 

głosu podczas dzisiejszej sesji.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

udzielenia głosu podczas sesji dla mieszkańca w punkcie wolne wnioski.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty.  



 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęło pismo od obecnego mieszkańca. Zapytał, 

czy wyraża zgodę na odczytanie pisma.  

Pan Piasta odpowiedział, że wyraża zgodę. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała pismo złożone przez Pana Piastę do Przewodniczącego 

Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady wspomniał, że przekazał pismo do rozpatrzenia przez Komisję 

Rewizyjną.  

 

5. Informacje na temat interpelacji i zapytań jakie wpłynęły do Przewodniczącego Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące 

zapytania i interpelacje: 

 - Interpelacja Radnej Katarzyny Taras w sprawie udostępnienia umowy na wykonanie ciągów 

pieszo-jezdnych przy drodze woj. nr 735. 

- Zapytanie Radnego Sylwestra Różyckiego w sprawie ogłoszenia przetargu na budowę 

kanalizacji na ul. Cichej.  

 

6. Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Pan Wójt przedstawił informacje z działalności między sesjami: 

- Informacja na temat szczepień przeciwko COVID-19. Gmina Orońsko zajmuje  

II miejsce w powiecie szydłowieckim pod względem szczepień.  

- W naszej gminie pojawiła się grupa inicjatywna, która chce utworzyć Gminną Radę Seniorów. 

- Rząd wprowadził dodatek osłonowy, mieszkańcy mogą składać wnioski w terminie do 31 

października. Zadanie realizowane jest przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Orońsku. 

- Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Radomiu przekazuje obwieszczenie z 18 stycznia 

celem podania do publicznej wiadomości i zawiadamia, że została przekazana  

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie Wydział VIII Zamiejscowy  

w Radomiu skarga na postanowienie Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Radomiu  

z 17 listopada, w którym postanowiono o uchyleniu w całości postanowienia Wójta Gminy 

Orońsko z dnia 29 września nakładającego obowiązek przeprowadzenia oceny oddziaływania 

na środowisko dla planowanego przedsięwzięcia mogącego potencjalnie, znacząco 

oddziaływać na środowisko, polegającego na budowie sortowni oraz punktu zbierania odpadów 

zlokalizowanych w Guzowie. Takie obwieszczenie znajduje się na stronie internetowej  

oraz na tablicach ogłoszeń.  



- Komunikat Powiatowego Lekarza Weterynarii dotyczący Zarządzenia Wojewody 

Mazowieckiego w sprawie zwalczania wścieklizny na terenie województwa mazowieckiego. 

- dotacja na termomodernizację Publicznej Szkoły Podstawowej w Wałsnowie oraz budynku 

hydroforni w Orońsku w kwocie 523 000 zł. Jest to czwarta dotacją, którą mamy w tym roku 

do dyspozycji.  

- trwa nabór wniosków do Polskiego Ładu. Pan Zdon składał wniosek o ujęcie budowy hali 

sportowej i taki wniosek był przewidywany już wcześniej. Zostanie uwzględniony w II naborze. 

Można złożyć trzy wnioski, pierwszy jaki złożymy do 5 mln to będzie układ komunikacyjny 

ulice: Osiedlowa, Dworska i Cicha. Drugi wniosek zostanie złożony na budowę hali sportowej 

w Guzowie, trzecie zadanie to budowa sieci kanalizacji sanitarnej. Biuro projektowe jest  

w posiadaniu koncepcji, która była już wcześniej opracowana. Przeszkadza nam w tym czwarta 

fala pandemii, ponieważ ta pracownia znajduje się w Lublinie.  

- trwa dodatkowy nabór wniosków dla gmin, w których funkcjonowały PGR. Gminy będą 

mogły składać dwa dodatkowe wnioski : budowa drogi gminnej na drodze 203 i 207 oraz 

zadanie do 5 mln zł - modernizacja oczyszczalni ścieków i budowa sieci kolektora sanitarnego  

z przepompownią w Łaziskach.  

 

7. Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń Komisji Rady Gminy w Orońsku w okresie 

między sesjami. 

Pani Wiecheć poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji spotkała się  

5 stycznia. Omawiano skargę na działalność Wójta Gminy Orońsko złożoną przez 

mieszkańców Wałsnowa. Komisja uznaje skargę za bezzasadną, ponieważ cały czas trwają 

analizy na temat dębu. Kolejne posiedzenie odbyło się 26 stycznia. Opiniowano projekt 

uchwały w sprawie skargi Prokuratora, który będzie procedowany podczas dzisiejszej sesji.  

Pan Białas poinformował, że 10 stycznia odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej. Jego 

tematem był program realizowany przez gminę – „wymiana źródeł ciepła dla mieszkańców 

Gminy Orońsko.” Komisja rozpoczęła posiedzenie od ustalenia daty spotkania organizacyjnego 

w tej sprawie, ponieważ Rada podczas ostatniej sesji złożyła taki wniosek. Pan Wójt odmówił. 

Następnie Pan Białas odczytał odpowiedź Pana Wójta na wniosek Rady. Analizowano 

postępowanie przetargowe. Komisja złożyła do Pana Wójta w formie pisemnej pytania 

dotyczące realizacji tego programu, na które nie udzielono jeszcze odpowiedzi. Pan Białas 

odczytał pytania.  

Pan Grela odpowiedział, że wnioski, które wpłynęły są cały czas analizowane. Proszę o chwilę 

cierpliwości i przekażę Państwu odpowiedzi.  



Pan Wójt odpowiadając na pytanie poinformował, że według jego oceny takie spotkanie nic by 

nie dało poza chaosem. Zależy mi na tym, aby każdy beneficjent był przekonany, czy jest 

dobrze obsłużony, czy nie. Chcę, żeby to było wyjaśnione do końca, prawidłowo wraz z 

wszelkimi argumentami, które były zawarte w szczegółowych warunkach zamówienia w 2019 

roku. To ma być spełnione, wykonane. Pracowały nad tym odpowiednie instytucje. Wtedy 

okaże się, co jest źle. Nie wykluczam także wyjaśnień od instytucji na wyższym szczeblu. 

Pani Deja powiedziała, że nie rozumie takiego postępowania, że płaci się za źle wykonaną pracę 

a później dochodzi się należności.  

Pan Wójt odpowiedział, że w takich sprawach muszą wypowiedzieć się fachowcy. Wtedy 

możemy mieć nadzieję, że zostanie to merytorycznie wyjaśnione.  

Pan Grela dodał, że do tego przetargu zaangażowana była specjalistyczna kancelaria  

oraz profesjonalny inspektor nadzoru pracujący na co dzień w różnych komisjach sejmowych. 

Te dwie rzeczy udało się zapewnić również dzięki Państwu, bo zgodziliście się przekazać na to 

pieniądze.  

Przewodniczący Rady wspomniał, że Gmina Jastrząb określiła w przetargu, że chce aby 

montowane były pompy inwerterowe. 

Pan Grela odpowiedział, że to co było w specyfikacji nie było wymyślane na etapie przetargu 

tylko dużo wcześniej na podstawie programu funkcjonalno-użytkowego. Na jego podstawie 

stworzono specyfikację istotnych warunków zamówienia.  

 

8. Prezentacja przedstawiciela Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego 

w Warszawie Delegatura w Radomiu. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że nie będzie przedstawiciela Urzędu Marszałkowskiego, 

ponieważ w tym samym czasie trwa sesja Rady Miejskiej w Szydłowcu. Dokonał krótkiej 

prezentacji, która dotyczyła budżetu obywatelskiego. Materiały dostępne są w eSesji oraz na 

stronie urzędu.  

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2022 rok 

Pan Wójt odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

Pan Zdon wspomniał, że to jedynie poprawa omyłki pisarskiej, która nie niesie za sobą żadnych 

skutków finansowych. 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2022 rok.  



Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LVI/270/2022 w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Orońsko na 2022 rok została przyjęta.  

 

b) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział 

Zamiejscowy w Radomiu skargi Prokuratora Ośrodka Zamiejscowego Prokuratury 

Rejonowej w Przysusze z siedzibą w Szydłowcu na uchwałę nr VI/33/2019 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 29 marca 2019 roku w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Orońsko” 

Pani Wiecheć przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział 

Zamiejscowy w Radomiu skargi Prokuratora Ośrodka Zamiejscowego Prokuratury Rejonowej 

w Przysusze z siedzibą w Szydłowcu na uchwałę nr VI/33/2019 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

29 marca 2019 roku w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Orońsko”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak 



 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LVI/271/2022 w sprawie przekazania 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział Zamiejscowy  

w Radomiu skargi Prokuratora Ośrodka Zamiejscowego Prokuratury Rejonowej w Przysusze  

z siedzibą w Szydłowcu na uchwałę nr VI/33/2019 Rady Gminy w Orońsku z dnia 29 marca 

2019 roku w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków  

na terenie Gminy Orońsko” została przyjęta. 

 

c) zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orońsku 

Pan Wójt wyjaśnił, że zmiany dotyczą przejęcia przez ZUS programu Dobry Start oraz nowego 

zadania realizowanego przez GOPS, jakim jest dodatek osłonowy, a także Klubu Senior+. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi lub pytania do przedstawionego projektu następnie 

poprosił i przystąpienie do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orońsku.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LVI/272/2022 w sprawie zmian  

w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orońsku została przyjęta. 

 

d) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Orońsko 

Pani Wiecheć poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznaje skargę za 

bezzasadną.  

Przewodniczący Rady zapytał, ze względu na jakie braki formalne, wniosek Stowarzyszenia 

został odrzucony. 

Pani Wiecheć wyjaśniła, że wszystko opisane jest w Komunikacie Nr 2 znajdującym się na 

stronie gminy. Dąb jest cały czas w trakcie badań i analizy.  



Pan Wójt dodał, że ocena dębu czeka na badania statyczne i bardziej szczegółowe niż te dwie 

oceny. Będzie to marzec, kwiecień, maj.  

Przewodniczący Rady nawiązał do negatywnej opinii Pana Wójta na temat projektu uchwały  

w sprawie ustanowienia dębu w Wałsnowie pomnikiem przyrody. Poprosił Pana Białasa  

o odczytanie fragmentu pisma.  

Pan Wójt odpowiedział, że na razie sprzeciwia się tej inicjatywie, ale nie wyklucza jej  

w przyszłości. Zbierane są wszystkie informacje w tej sprawie. Dodał, że w uchwale musi się 

także znaleźć informacja o środkach finansowych przeznaczonych na utrzymanie pomnika 

przyrody.  

Przewodniczący Rady poinformował, że skoro Pan Wójt pisze w opinii o brakach formalnych 

to powinno się wskazać, jakie konkretnie.  

Pan Wójt odpowiedział, że prosi o pismo w tej sprawie i uzupełni odpowiedź.  

Pan Mirecki zapytał, czy jeśli wszystkie opinie będą pozytywne i dąb zostanie uznany za 

pomnik przyrody, czy ktoś zagwarantuje, że nikomu się nic nie stanie, jeśli odpadnie jakaś 

gałąź.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że powinno się go doprowadzić do takiego stanu,  

aby nie zagrażał bezpieczeństwu. W każdej opinii jest zapis, że trzeba przyciąć konary. 

Dlaczego nie są już zlecane takie prace. Tak, czy tak trzeba go przyciąć, a czy zostanie 

pomnikiem przyrody to inna kwestia. Bezpieczeństwo mieszkańców jest najważniejsze.  

Pan Mirecki dodał, że według niego pomnik przyrody to piękne drzewo z rozłożystą koroną,  

a nie poprzycinane drzewo, które przypomina słup. 

Pan Grela odpowiedział, że bezpieczeństwo i odpowiedzialność są najważniejsze. To drzewo 

rośnie na środku drogi, co innego, gdyby rosło w terenach niezamieszkałych, gdzie nie chodzą 

ludzie. Wtedy moglibyśmy się spierać na różne argumenty. Zadania dotyczące wycinki były 

wykonywane i będą nadal, tylko teraz z uwzględnieniem odpowiednich wyliczeń  

i mechanizmu, bo każda ingerencja w to drzewo może spowodować zachowanie inne niż do tej 

pory. Trzeba być bardzo ostrożnym bo obok są mieszkania oraz droga. Wszystko musi być 

poparte ekspertyzami i fachową opinią. Na terenie gminy jest jeszcze kilka drzew 

zagrażających bezpieczeństwu. Dokonujemy przeglądu gminy pod tym względem.   

Następnie głos zabrał Pan Wójt.  

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Orońsko.  

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Renata Bączek , Karol Białas , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Monika Wiecheć , Artur 

Zasada  

PRZECIW (4) 

Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Katarzyna Taras , Bogdan Zdon  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska  

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LVI/273/2022 w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Wójta Gminy Orońsko została przyjęta. 

 

e) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli, pobieranych przez 

szkoły wyższe oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli, na które dofinansowanie 

w 2022 r. będzie przyznawane nauczycielom szkół i przedszkola prowadzonych przez 

Gminę Orońsko 

Pan Wójt odpowiadając na pytanie wyjaśnił, że każda szkoła ma swoje środki i nimi dysponuje.  

Pani Kaczyńska dodała, że na początku września nauczyciele piszą oświadczenia, czy będą  

się dokształcać czy nie. Dyrektor szkoły przekazuje później zapotrzebowanie do Pana Wójta. 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli, pobieranych przez szkoły wyższe oraz 

specjalności i form kształcenia nauczycieli, na które dofinansowanie w 2022 r. będzie 

przyznawane nauczycielom szkół i przedszkola prowadzonych przez Gminę Orońsko.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon  



NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LVI/274/2022 w sprawie planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli, pobieranych przez szkoły wyższe oraz 

specjalności i form kształcenia nauczycieli, na które dofinansowanie w 2022 r. będzie 

przyznawane nauczycielom szkół i przedszkola prowadzonych przez Gminę Orońsko została 

przyjęta. 

 

10. Wolne wnioski. 

Pan Piasta podziękował za możliwość zabrania głosu. Powiedział, że problem przedstawił już 

Panu Wójtowi i Panu Kierownikowi. Napisał także pismo do Pana Przewodniczącego. 

Przedstawił swoje wątpliwości związane z projektem. Powiedział, że problemem jest ilość 

energii, którą zużywa pompa. Jest ona dużo wyższa niż na inwentaryzacji przeprowadzonej 

przez firmę przed zamontowaniem pompy. Mi, jako beneficjentowi zamontowano pompę  

o mocy 12 kW oraz instalację fotowoltaiczną o mocy 3kW. Zdecydowałem się na ten projekt, 

ponieważ zagwarantowano mi, że uzysk energii będzie pokrywał całe zapotrzebowanie pompy 

i to będzie się bilansować. Kto będzie opłacał takie duże rachunki. Przetargu nie możemy 

zmienić, ale jeśli chodzi o instalację fotowoltaiczną mamy jeszcze możliwość jej zwiększenia. 

Doszły jeszcze wątpliwości dotyczące współczynnika cop, w przetargu współczynnik był dość 

wysoki i gwarantował, że te pompy będą inwerterowe. Na stronie producenta ten współczynnik 

jest dużo mniejszy, przy tych samych pompach i nie gwarantował udziału tych pomp  

w przetargu. Nie wiem, jak to się stało. Myślę, że gmina i Pan Wójt, który dba o mieszkańców 

powinien się tym tematem zainteresować, bo teraz cały koszt spada na mieszkańców. Może Pan 

Wójt ma rację, że takie spotkanie powinno być zorganizowane z osobami, które technicznie 

będą potrafiły omówić całą sprawę. Ja z niecierpliwością czekam na takie spotkanie. Może 

moje wątpliwości zostaną w jakiś sposób rozwiane. Chciałem przedstawić problem ze strony 

beneficjenta. Przetarg na przyszłość powinien być lepiej dopracowany, aby nie było takich 

wątpliwości. Jeśli będzie możliwość modyfikacji tych urządzeń to jesteśmy otwarci. 

Zaznaczyłem, że nie podpisze takiego projektu który nie jest zgodny z pierwszym planem 

inwentaryzacji. Jest to montowane na bloczkach, które w tej chwili już popękały. Trzeba 

jeszcze raz przyjrzeć się sprawie współczynnika cop. 

Pan Grela wyjaśnił, że wpłynęły dwa pisma. Jedno do biura rady, drugie do Urzędu i na te 

pisma beneficjent otrzyma odpowiedź, w której wszystkie kwestie zostaną wyjaśnione. Proszę 



jeszcze o chwilkę cierpliwości. Współczynnik również zostanie wyjaśniony. Postaram się 

wszystko wykazać. Zaproszę Pana Piastę na spotkanie, gdzie wszystko wyjaśnię.  

Pani Deja powiedziała, że dla dobra społeczności trzeba zorganizować takie spotkanie z 

beneficjentami.  

Pan Stańczyk zabrał głos w sprawie inwestycji w Dobrucie.  

Pan Grela odpowiedział, że Wody Polskie otrzymały do ponownego rozpatrzenia pozwolenie 

wodno-prawne, które wydały w związku z odwołaniem jednego z właścicieli. Nie mamy 

wpływu na to, że ktoś odwołał się od decyzji. Przy pozwoleniu wodno-prawnym nie można 

wdrożyć procedury specustawy.  

Pan Stańczyk zadał pytanie dotyczące procedury sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Dobrut. 

Pan Grela odpowiedział, że 1,5 tygodnia temu razem z Panem Wójtem uczestniczył  

w spotkaniu z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Warszawie, celem końcowych 

postanowień. Biuro urbanistyczne dostało umowę uzgodnienia ze względu na techniczne 

sprawy związane z drogą S7, obecnie 735, która jest zawyżonej kategorii i próbujemy  

ją obniżyć, aby nie zabierać dodatkowych terenów, które jesteśmy zmuszeni ująć w planie,  

aby ta kategoria drogi się utrzymała. Na razie to wstrzymuje sprawę, ale mam nadzieje,  

że zdołamy to szybko opanować. Plan musimy uchwalić w tym roku. W sprawie działki pod 

plac zabaw, przekazaliśmy wszystkie niezbędne dokumenty, czekamy na odpowiedź.  

Pani Taras zapytała, jakie są dalsze działania w celu wyłonienia wykonawcy koncepcji pieszych 

ciągów komunikacyjnych wzdłuż drogi woj. nr 735 

Pan Grela odpowiedział, że to był drugi punkt spotkania w Warszawie. Omawiano kwestie 

techniczne nowego porozumienia. W starym porozumieniu z ubiegłego roku były nałożone 

pewne kwestie, których teraz nie ma w nowym porozumieniu. Chodzi o warunki i wytyczne 

według, których trzeba projektować te ciągi. Po zmianie przepisów Zarząd Dróg od tego 

odstąpił. Tworzymy teraz od jakiegoś czasu zapytanie w którym określamy co chcemy. Jest to 

bardzo ważne i pracochłonne. Zobaczymy za jaką cenę biura projektowe są w stanie to dla nas 

wycofać.   

11. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany,  

następnie zamknął obrady LVI sesji o godzinie 15.30. Na tym protokół zakończono.  

                     Protokołowała     Przewodniczący Rady Gminy 

 /-/ Milena Szymańska                                       /-/ Sylwester Różycki 

 

Pełne nagranie z LVI sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/   w zakładce – „nagrania z sesji.” 

http://www.bip.oronsko.pl/

